
پرچمداري پارالمپيك هم به يك بانو رسيد
پرچمداري كاروان پارالمپيك هم به يك 
بانو رس��يد. پس از انتخاب زهرا نعمتي به 
عنوان پرچمدار اي��ران در المپيك، ديروز 
هم عشرت كردستاني به عنوان پرچمدار 
كشورمان در پارالمپيك ريو انتخاب شد. 
محمود خسروي وفا در گفت وگو با سايت 
كميته ملي پارالمپيك، در اين باره گفته است: »عشرت كردستاني 
مجروح جنگ است. وي س��ال 81 و در سن 19 سالگي در منطقه 
شلمچه با قطعي پاي راست دچار مجروحيت شد. خانم كردستاني 
سابقه كاپيتاني تيم ملي واليبال نشسته ايران را دارد. ايثارگري، اخلاق 
و حجاب سه شاخصه اصلي براي انتخاب وي بود. ضمن اينکه اين 
بازيکن به لحاظ تحصيلات ورزشي نيز با داشتن فوق ليسانس ورزش 

در سطح خوبي قرار دارد و با داشتن دو فرزند يك مادر است«
 

نسيم آرامش در تيم ملي وزيد
انتخاب رئيس جديد فدراسيون فوتبال يکي از دغدغه هاي اصلي اهالي 
اين رشته بود تا جايي كه بسياري نگران بودند شرايط از زمان كفاشيان هم 
بدتر شود، اما خوشبختانه اين اتفاق رخ نداد و رئيس جديد توانست رضايت 
نسبي و موقتي سرمربي تيم ملي را جلب كند. تا زماني كه كفاشيان عهده دار 
فوتبال ايران بود هرگز نتوانست انتظارات و خواسته هاي به حق و البته توافق 
شده فدراسيون و كارلوس كرش را برآورده كند تا جايي كه سرمربي بارها 
مجبور شد از حربه استعفاي اجباري استفاده كرده تا بلکه مشکلات اساسي 
تيم ملي كشورمان در راه حضور در مسابقات انتخابي جام جهاني روسيه 
حل شود. در حالي كه به مشکلات تيم هر روز اضافه مي شد تغيير سکاندار 
فدراسيون تنها راه نجات فوتبال بود. به رغم اينکه هنوز چالش هاي بزرگي 
پيش روي تيم ملي قرار دارد به نظر مي رسد با روي كار آمدن مهدي تاج و 
در واقع همه كاره شدن رئيس پيشين سازمان ليگ تعامل بين فدراسيون 
و كرش بيشتر خواهد شد. اختلافات كفاشيان و كرش در بسياري از موارد 
بارها بالا گرفت و مرد پرتغالي چاره اي جز رفتن نداشت. اين در حالي بود 
كه رئيس فدراسيون مي بايست براي فراهم كردن شرايط نهايت تلاشش 
را مي كرد و همه امکانات را به كار مي گرفت ولي رئيس قبلي كه اتفاقاً هشت 
سال تمام سکاندار مسئوليتي به اين مهمي را برعهده داشت اصولاً دوست 
داشت پس از بغرنج شدن مسئله اي پيش پا افتاده در فوتبال حرفه اي دست 

به كار شود و پس از جاروجنجال وظيفه اش را انجام دهد. 
عصر كفاشيان به پايان رسيده و دوره رياست چهار ساله مهدي تاج آغاز 
شده است. تاج مديري است كه تجربه زيادي در عرصه مديريت فوتبالي 
داشته و در اين سال ها كه به عنوان دستيار كفاشيان فعاليت مي كرد رفتارها 
و واكنش هايي به مراتب منطقي تر از رئيس خنده رو از او شاهد بوديم. به 
همين دليل است كه اهالي فوتبال نسبت به آمدن تاج خوشبين هستند. 
اين خوشبيني به كرش هم س��رايت كرده و خروجي جلسه ديروز نويد 
روزهاي بهتري را در فوتبال كشورمان مي دهد. برخلاف مخالفان پرتعداد 
مربي پرتغالي، تاج معتقد است كرش تنها مربي اي است كه در اين برهه از 
زمان مي تواند ملي پوشان كشورمان را هدايت كند. او پس از گذشت اين 
سال ها شناخت خوبي از فوتبال و فوتباليست هاي ايراني پيدا كرده و اين 
تجربه قطعاً راه رس��يدن به جام جهاني 2018 را براي ما هموار مي كند. 
همانطور كه اشاره شد اظهارنظرهاي طرفين پس از جلسات برگزار شده 
كاملًا مثبت بوده و جو متشنج حاكم بر تيم ملي را كمي آرام كرده است. 
در ماه هاي پاياني دوران رياست كفاشيان كرش چند بار حرف از رفتن و 
قطع همکاري زد اما روز گذشته او از اقدامات و تضمين هاي رئيس جديد 
آنقدر خوشحال و راضي بود كه از آسان شدن شرايط براي صعود به جام 
جهاني سخن گفت. جاي خوشحالي دارد كه پرچم سفيد فعلاً در ساختمان 
خيابان سئول به اهتزاز درآمده است. با وجود اين بايد حواسمان را جمع 
كنيم كه اعلام رضايت سرمربي موقتي است، چراكه پيش از اين نيز بارها 
مسئولان فدراسيون بر رفع موانع موجود بر سر راه تيم ملي تأكيد داشتند. 
آنها حتي تظاهر به تلاش كردن براي رسيدن به اين هدف مي كردند. ولي 
خروجي كار چيز ديگري بود و نهايتاً چالش ها همچنان به قوت خود باقي 
مي ماندند و نارضايتي كرش نيز اهميتي براي آقايان نداشت. انتظار مي رود 
تاج با درس گرفتن از كم كاري ها و بي توجهي هاي دوران رياست كفاشيان 
در جهت حل مشکلات موجود حركت كند و براي آنکه شاگردان كرش 
در آستانه حضور در مس��ابقات انتخابي كمترين دغدغه را داشته باشند 
واقعاً تمام تلاشش را بکند. بدون شك تيم ملي به غير از مشکل محروميت 
استفاده از بازيکنان متخلف س��رباز كه اتفاقاً تاج تأكيد زيادي براي حل 
آن دارد، دغدغه هاي مهم تري نيز دارد. عمل به تعهداتي كه قول آن را به 
سرمربي خارجي داده ايم ذهنيت بدي كه طي اين سال ها براي كرش ايجاد 
شده را پاک خواهد كرد و بالاخره اثري از مديريتي حرفه اي و منطقي در 

فدراسيون فوتبال ديده خواهد شد.

امتياز فروشي باز هم گريبان نفت را گرفت
آباداني ها مي مانند،  تهراني ها مي روند

موج واگذاري امتياز تيم هاي ليگ برتري و فروش آن چند سالي است كه 
فوتبال را دچار چالشي جدي كرده است، بحثي كه هرساله با پايان فصل 
مطرح مي شود و هر بار نام يك تيم را برسر زبان ها مي اندازد و امسال 
هم مانند سال گذشته نام نفت را به ميان آورده است. با اين تفاوت كه 
امس�ال ليگ برتر دو نفت دارد؛ يكي در تهران و ديگ�ري در آبادان. 
ليگ چهاردهم كه پايان يافت، حرف و حديث زيادي از واگذاري نفت 
تهران به ميان آمد. آن هم در حالي كه نفت تهران بعد از اينکه در هفته 
پاياني ليگ چهاردهم قهرماني را از دست داد، تا فينال جام حذفي بالا 
آمد و در ليگ قهرمانان آسيا نيز تا يك چهارم نهايي پيش رفت، با وجود 
اين مسئولان اين باشگاه تصميم به فروش امتياز تيم گرفتند. تصميمي 
كه البته عملي نشد تا اين تيم حضور در ليگ پانزدهم را هم تجربه كند. 
اما باز هم بحث فروش امتياز نفت بر سر زبان ها افتاده است، آن هم نه 

بعد از پايان ليگ، بلکه ماه ها قبل از آن. 
از مدت ها قبل گفته مي شد با توجه به مشکلات مالي اي كه نفت تهران 
دارد، ظاهراً ديگر وزير نفت قصد حمايت از باشگاه نفت تهران را ندارد و 
حتي به ركن الدين جوادي، مديرعامل شركت ملي نفت ايران كه معاون 
بيژن نامدار زنگنه است گفته شده كه نامه مجوز فروش نفت را امضا كند 
اما او زيربار نرفته است. اما همان زمان هم گفته مي شد كه عماد حسيني، 
رئيس هيئت مديره باشگاه نفت كه عضو شوراي عالي وزارت نفت و عضو 
هيئت مؤسس باشگاه است، نامه را امضا كرده و قرار است نامه فروش به 
وزارت ورزش و سازمان ليگ نيز داده شود. حتي براي فروش تيم نفت 
تهران، مس��ئولان فروش هم تعيين ش��ده و همچنين كميته اي براي 
بررسي پيشنهادهاي مربوط به فروش. حتي نامي از يك شركت بازرگاني 
نيز به ميان آمد كه متقاضي خريد نفت است و با شركت ملي نفت نيز 
نامه نگاري هايي انجام داده اما نتيجه اي از اين مذاكرات و پيش��نهاد به 
بيرون درز نکرد و گفته مي شود همه چيز در خصوص اين واگذاري بر 
عهده ركن الدين جوادي است و بايد ديد كه در نهايت او چه تصميمي 

درباره تيم نفت تهران مي گيرد. 
بعد از پايان فصل مسئله واگذاري و فروش نفت جدي تر مطرح شد و حتي 
قيمت پايه براي فروش اين باشگاه نيز بين 12 تا 20 ميليارد تومان ارزيابي 
شد. ضمن اينکه تأييد اهليت متقاضيان خريد اين باشگاه از سوي وزارت 
ورزش و جوانان از ش��رط هاي اصلي واگذاري اس��ت، از سوي ديگر نحوه 
بهره برداري خريدار از ورزشگاه اختصاصي نفتي ها در تهرانسر و پرداخت 
مطالبات اعضاي تيم، از مواردي است كه بايد به طور صريح در قرارداد فروش 
باشگاه نفت قيد شود و گفته مي شود آگهي فروش و شرايط نهايي واگذاري 
باشگاه نفت، نهايتاً تا فردا از طريق سايت اين باشگاه اطلاع رساني  و نفت تا 
حدود 10 روز ديگر فروخته مي شود. در اين بين از راه آهن و ملوان كه اين 
فصل به رقابت هاي ليگ يك سقوط كردند به عنوان اصلي ترين متقاضيان 
خريد اين باشگاه نام برده مي شود. هرچند كه ابراهيمي،  سرپرست نفت 
مي گويد: »براساس ماده 5 تيم نفت نمي تواند از تهران خارج شود. واگذاري 

امتياز به ملوان يك پيشنهاد بوده و چنين امري امکانپذير نيست.«
ضمن اينکه به گفته بهروان، رئيس كميته مسابقات ليگ از مخالف بودن 
مسئولان در اين راستا خبر مي دهد: »هم ما و هم مسئولان ارشد فدراسيون 
و سازمان ليگ با اين پديده موافق نيستند ولي وقتي قانونگذار قانون را جلوي 
ما گذاشت كاري نمي توانيم انجام دهيم. متأسفانه يکي از مشکلات اين است 
كه تيم ها را از يك استان به استان ديگر مي فروشند. شما ببينيد سرنوشت 
تيم هايي كه فروخته شده اصلاً خوب نبود و مطمئن باشيد اين موضوع در 

دستور كار است كه پديده امتيازدهي جلويش گرفته شود.«
وزارت نفت طبق مصوبه مجلس نمي تواند براي ورزش حرفه اي هزينه كند و 
يکي از دلايل فروش اين تيم هم همين نکته است. اين مسئله و اصرار مسئولان 
به فروش امتياز نفت به دليل مسائل مالي، حالا آباداني ها را هم به شدت نگران 
كرده است. نفت آبادان كه بعد از سه سال موفق شده بار ديگر به سطح اول 
فوتبال كشور بازگردد، با چالشي جدي مواجه شده است. در حالي كه طبق 
همين مصوبه براي تيم هاي ورزش قهرماني مي تواند هزينه كند و به همين 
دليل تيم هاي صنعت نفت آبادان و نفت مسجدسليمان در ليگ يك بدون 
هيچ مشکلي در حال فعاليت هستند چراكه جزو ورزش قهرماني محسوب 
مي شوند. بندي كه مي تواند براي آباداني ها جاي خوشحالي داشته باشد. علاوه 
بر آن، نظر مسئولان شركت نفت در خصوص نفت آبادان با نفت تهران متفاوت 
است و گفته مي شود آنها قصد دارند با رايزني با مسئولان استاني و شهري 
خوزستان و آبادان هزينه هاي اين تيم را براي فصل آينده از اين طريق تأمين 
كنند. ضمن اينکه مديركل تربيت بدني وزارت نفت نيز با تأييد اين مسئله، از 

حضور قطعي نفت آبادان در ليگ شانزدهم خبر مي دهد. 

راه كرش و فوتبال 
سعيد احمديان

   گزارش
اي�ران از هم جدا 
نش�د و دي�روز 
س�رمربي پرتغالي تي�م ملي فوتب�ال در يك 
نشست خبري روبه روي خبرنگاران نشست و 
تأييد كرد كه در ايران ماندني اس�ت. او گفت با 
رئيس جديد به آينده تيم ملي اميدوار است، آن 
هم پس از 67 ساعت جلسه در طول شش روز 
گذش�ته، جلس�اتي كه به قول تاج 50 صفحه 
انتظارات كرش را يادداشت برداري كرده و آنقدر 
در برخي روزها طولاني شده بود كه در يكي از 
اين جلس�ات مترجم كرش بيهوش مي شود!

يکي به نعل مي زد و يکي به ميخ، يك روز مي خنديد 
و روز ديگ��ر در آكادمي فوتبال گ��رد و خاک به پا 
مي كرد، يك روز مي گفت كه راهش از فوتبال ايران 
جدا مي شود و استعفايش را يادآوري مي كرد و روز 
ديگر به كفاشيان حمله مي كرد و از اميدهايش به 
رئيس جديد مي گفت تا بگويد كه مي خواهد بماند. 
حرف هاي ضد و نقيضش تمامي نداشت، هرچه بود 

مي گفتند او مي ماند و جايي نمي رود، قصد رفتن 
ندارد و هياهويش تنها براي امتياز گرفتن براي تيم 
ملي است. تاج هم آن سو تنها چند ساعت بعد از آنکه 
رياست فدراسيون فوتبال را از علي كفاشيان تحويل 
گرفت، جلس��اتش را با كرش آغاز كرد و گفت كه 
اولويت اولش تيم ملي است. گاهي اميدوار كننده 
و گاهي نااميد كننده، فض��اي خبرهايي بود كه از 
جلسات فش��رده تاج و كرش به گوش مي رسيد، 
اخباري كه همه چيز را در س��ايه ترديد قرار داده 
بود، يك روز بحث رفتن كرش بالا مي گرفت و روز 
ديگر ماندنش قوت مي گرفت. صبح ديروز اما سايت 
فدراسيون فوتبال، خبر برگزاري نشست خبري تاج 
و كرش را در ظهر چهارشنبه روي خروجي اش قرار 
داد، كنفرانس مطبوعاتي اي كه سرانجام مي توانست 
گره اين روزهاي نيمکت تيم ملي فوتبال ايران را باز 
كند و دو طرف قرارداد بگويند آيا ادامه مي دهند يا 

قرار است همه چيز تمام مي شود. 
 به همين خاط��ر هم كارلوس ك��رش در آكادمي 
ملي فوتبال روبه روي خبرنگاران نشست و در يك 

نشست خبري به تمام شايعاتي كه اين روزها درباره 
او به گوش مي رسد يك پاسخ واضح داد و گفت در 
تيم ملي ايران ماندني است: »بعد از رياست آقاي تاج 
هم جلسات مختلفي با ايشان درباره مشکلات تيم 
ملي داشتيم. ما به دو نتيجه رسيديم؛ اول اينکه تاج 
به هيچ وجه موافق  استعفا و رفتن من نيست. دغدغه 
دوم، دغدغه اصلي در ذهن من بود. به اين توافق با 
تاج رسيديم كه جام جهاني روسيه براي تيم ملي 
ايران سال 2018 نيست و جام جهاني روسيه براي 
تيم ملي ايران از امروز و سال 2016 آغاز مي شود. 
به اين برداشت واحد رسيديم كه جام جهاني براي 
ايران از خرداد ماه سال جاري آغاز مي شود. مطمئناً 
با اين صحبت هايي كه با تاج داشته ايم، رسيدن به 

هدف و جام جهاني براي ما آسان تر مي شود.«
سرمربي تيم ملي ايران در پاسخ به اين سؤال كه 
ساختار تيم ملي كفاشيان و تاج تفاوتي با يکديگر 
ندارد و آيا نگران نيس��ت قول ها مانند گذش��ته 
عملي نش��ود، هم اينطور پاسخ داد: »زمان وعده 
و وعيدها گذشته و نبايد اشتباهات قبل را تکرار 

كنيم اما اگر اعتقاد و اعتماد نداش��تم كه تاج به 
قول هايش نمي تواند عمل كند، الان اينجا نبودم. 
اگر اين اعتقاد و اطمينان را نداش��تم كه قول ها 
عملي نمي ش��ود به اينجا نمي آمدم. خوب به ياد 
دارم كه چندين ب��ار در كنفرانس ها اعلام كردم 
كه الان زمان وعده و وعيدها نيست. تاكنون 67 
ساعت جلسه با تاج برگزار كرده ام و واقعاً منطقي 
و منصفانه نيست كه اين گونه فکر كنيم كه با اين 
جلس��ات و با يك قدم جادويي مشکلات را حل 
كنيم. حداقل اين است كه الان مطمئن هستيم 
كه از مشکلات آگاهي داريم و تاج تا سر حد توان 
تلاش مي كند راه حلي براي مشکلات پيدا كند.« 
كرش در ادامه با اشاره به حريفاني كه ايران در راه 
جام جهاني پيش رو دارد، گفت: »رقباي ما زمين و 
منابع بهتري دارند و تا اينجا دو هيچ به نفع آنهاست. 
چين و قطر در ليگ شان بازيکنان خارجي خوبي 
گرفته اند كه اين به آنها كمك مي كند پس شد 3 
بر صفر. آنها فضاي مربيگري خوبي دارند كه باعث 
ارتقاي آنها مي ش��ود، پس ش��د 4 بر صفر. پرواز 
چارتر، هتل و امکانات خوب هم هس��ت كه ش��د 
5 بر صفر، ولي ما بهترين آماده س��ازي را خواهيم 
داشت كه شش گل مي ش��ود و در نتيجه ما 6 بر 
5 پيروز مي ش��ويم. ما با حمايت پرشور هواداران 
و تلاش بازيکنان با نتيجه نهايي 8 بر 5 مي رسيم. 
مسئله خيلي شفاف است. صحبت اصلي ما اين بود 
كه بهترين آماده سازي را داشته باشيم و اينگونه 

مي توانيم موفق شويم.«
  تاج: دولت پشت تيم ملي است

پس از پاي��ان صحبت هاي ك��رش، ت��اج روبه روي 
خبرنگاران قرار گرفت تا با تشريح جلسات فشرده اش 
با كرش، از مخالفتش با اس��تعفاي كرش و ماندن او 
صحبت كند: »كرش اس��تعفايي داده ب��ود و بر اين 
موضوع هم اصرار داشت اما استعفاي او را رد مي كنم 
و مخالف آن هس��تم. كرش به كارش ادامه مي دهد. 
جلسات زيادي در اين چند روزه با كرش داشتم كه 50 
صفحه خروجي اين جلسه ها بوده است. كرش توقعاتي 
دارد و مي خواهد كارها را به بهترين شکل پيش ببرد 
و حريفان را شناس��ايي كند. در اين مدت كوتاه هم 
ديديم مش��کلات زيادي را حل كرديم و اميدواريم 
باقي مشکلات هم حل شود. اولويت من در فدراسيون 
فوتبال، بحث تيم ملي بوده است.« تاج با تأكيد بر اينکه 
ما دولت و ملت را پشت سر تيم  ملي داريم، گفت: »ما 
ايرانيم و كشور بزرگي هستيم. ممکن است امکانات 
كره، چين و قطر ب��ه عنوان حريف��ان اصلي مان در 
انتخابي جام جهاني  را نداشته باشيم ولي دولت و ملت 
ما به دنبال اين هستند كه بيايند و محکم پشت تيم 
ملي بايستند. از آن طرف هواداران خونگرم ما حضور 

دارند كه مشابه آن در آسيا كم است.«
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بانوان بسکتباليس��ت ايران سال هاس��ت كه به دليل پوشش اسلامي 
هيچ گونه اعزامي نداش��ته اند. در حالي كه س��اير رش��ته هاي ورزشي 
توانسته اند اين مسئله را جا انداخته و در مسابقات مختلف شركت كنند. 
گفته مي شود دليل اين مسئله تفاوت در نوع نگرش مسئولان جهاني 
بسکتبال با ساير رشته هاس��ت. اگر بنا را بر صداقت بگذاريم و بگوييم 
كه اين مس��ئله تنها دليل عدم اعزام بانوان بسکتبال ايران به مسابقات 
مختلف است،  بايد به دنبال راهکار مناسبي باشيم، در غير اين صورت 
انگيزه بس��کتبال بانوان خيلي زود به طور كامل از بي��ن مي رود و اين 
مي تواند نتيجه اي تأسف برانگيز در پي داشته باشد. كاملًا طبيعي است 
كه مسئولان فيبا انتظار داشته باشند ما مانند ديگران قوانين را تمام و 
كمال رعايت كنيم. اما اين وظيفه ماست كه با ترفندهاي مختلف آنها را به 
پذيرش برخي مسائل، از جمله پوشش اسلامي بانوان بسکتباليست ايران 
مجاب كنيم. بايد فيلم سوپرليگ بسکتبال بانوان را برايشان ارسال كنيم؛ 
ليگي كه در سطح خوبي برگزار مي شود و تنش هاي زيادي هم دارد اما 
آسيبي به كسي نمي رساند. بايد در پي برگزاري مسابقات با كشورهاي 
اسلامي باشيم و فيلم اين بازي ها را ارائه دهيم،  بايد پوشش هاي مختلف 
طراحي و ارسال كنيم. با يکي اگر موافقت نشد، پوشش ديگري را طراحي 
و آنقدر تلاش و طراحي كنيم تا بتوانيم رضايت آنها را جلب كنيم. تنها 
با گفتن اينکه مس��ئولان فيبا راضي نمي شوند نمي توان كاري از پيش 
برد. يك بار همايشي در خصوص بازي بانوان مسلمان با حجاب اسلامي 
برگزار ش��د كه مس��ئولان و افراد زيادي در آن حاضر بودند. نه فقط از 
كشورهاي خاورميانه بلکه از اروپا هم افراد زيادي آمده بودند و برايشان 
هم خيلي جالب بود كه بانوان ايراني با حجاب اس��لامي بدون كمترين 
مشکلي بازي مي كنند. آن هم به اين خوبي و استقبال خوبي هم كردند 
و رفتند اما بعد از آن جوابي نيامد. همه دنيا هم كه مخالف ورزش بانوان 
ايران باحجاب اس��لامي باشند،  اين خود ما هس��تيم كه بايد با تدارک 
كارگروهي حرفه اي،  با دور هم جمع كردن طراحان مجرب طرح هايي 
بدهيم و راهکارهايي ارائه كنيم كه بتواند رضايت مسئولان جهاني را براي 
بازي كردن بانوان بسکتبال ايران با حجاب اسلامي را در پي داشته باشد. 

بايد مسئولان فيبا را مجاب كنيم و اين وظيفه ماست.
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زمين را با بيمارستان اشتباه گرفته بودند!
تراكتور كه در مرحله گروهي ليگ قهرمانان 
آسيا فوق العاده كار كرده بود، در بازي رفت 
مرحله يك هش��تم نهايي، سه شنبه شب 
در امارات مقابل النصر 4 بر يك شکست 
خورد تا ش��اگردان قلعه نويي كار سختي 
در تبريز براي جب��ران اين نتيجه و صعود 
به يك چهارم نهايي داشته باش��ند. قلعه نويي درباره اين شکست 
غيرمنتظره گفت: »فوتبال آسيا با اين شرايط پيشرفت نمي كند. 
تيم هاي عربي همين هستند آنها تا يك گل پيش مي افتند زمين 
فوتبال را با بيمارستان اشتباه مي گيرند و دائم روي زمين مي خوابند. 
فکر مي كنم امروز يکي از ضعيف ترين روزهاي داوري بود  و دو خطاي 
پنالتي ما گرفته نشد. ما در تبريز مي توانيم صعود كنيم، به شرطي كه 

بازيکنان النصر زمين فوتبال را با بيمارستان اشتباه نگيرند.«

شيوا نوروزي

خانواده ام از امنيت ايران خوشحالند
يکي از بازيکنان��ي كه نقش زي��ادي در 
قهرماني اس��تقلال خوزس��تان داشت، 
فرناندو خس��وس دروازه بان برزيلي اين 
تيم بود كه بارها با واكنش هاي ديدني اش 
مانع به گل رسيدن مهاجمان حريف شد. 
خس��وس برزيلي ديروز در مصاحبه اي با 
خبرگزاري فارس با اش��اره به اينکه استقلال خوزستان با توجه به 
اينکه هيچ كسي انتظار قهرماني از اين تيم نداشت، سورپرايز ليگ 
بود، درباره كشورمان هم گفت: »ايران از امن ترين نقاط جهان است، 
اين مسئله را از نزديك لمس كردم. بايد از همه مسئولان كشور ايران 
بابت اين امنيت تشکر كرد. مردم ايران بايد بدانند در يکي از امن ترين 
كشورهاي جهان زندگي مي كنند و بايد از اين موضوع خوشحال 

باشند. خانواده من هم اكنون در ايران اين حس را دارند.«

درخشش با پرچم يا حسين  و تصوير رهبري
رزمي كار ايراني در خاک امريکا با توسل به اباعبدالله الحسين)ع( بر حريف 
امريکايي خود غلبه كرد.. اس��تاد س��يامك خرمي، رئيس سبك كيك 
جيتسوي ايران كه براي شركت در يك مسابقه حرفه اي كيك جيتسو 
به ايالات متحده سفر كرده بود با پرچم يا حسين)ع( پا به رينگ مسابقه 
گذاشت و در مقابل تماشاگران اين كشور حريف امريکايي خود را مغلوب 
كرد. نکته جالب تر اينکه سرود انتخابي خرمي براي ورود به زمين مداحي و 
رجزخواني يکي از مداحان كشورمان براي تروريست هاي داعشي بود. اين 
فايتر ايراني پس از پيروزي پيراهني مزين به عکس مقام معظم رهبري به 

تن كرد و ارادت خود را به رهبر انقلاب اسلامي نشان داد.

رئيس فدراسيون بسکتبال در خصوص مشکل تصويب نشدن پيراهن و 
لباس بانوان ايراني براي حضور در رقابت هاي بين المللي گفت: »كارهاي 
لازم را براي جلب رضايت فدراسيون جهاني انجام داده ايم.« محمود 
مشحون افزود: »به چند كشور تقاضاي برگزاري مسابقاتي را به ميزباني 
ايران داده ايم يا اينکه آنها ما را دعوت كنند اما به دليل اينکه پوشش 
اسلامي ندارند و از مربيان و داوران مرد استفاده مي كنند شرايط ما را 

نمي پذيرند. براي فيبا فيلم برگزاري مسابقات با پوشش، عکس بازي ها 
و نوع پوشش را فرستاده ايم، هيچ كوتاهي و قصوري از سوي ما انجام 
نشده است، اما با وجود تمام اين اقدامات رضايت فيفا جلب نشده است. 
ما نااميد نيستيم و به تلاشمان ادامه مي دهيم.« صحبت هاي مشحون 
در حالي رسانه اي مي شود كه به نظر مي رسد بايد تلاش بيشتر و بهتري 

از سوي فدراسيون در اين خصوص صورت گيرد.

فيبا پيشنهاد بسكتبال ايران را نمي پذيرد

طوسي با هزينه شخصي به آذربايجان مي رود
مريم طوس��ي، دونده 200 متر تيم ملي دووميدان��ي بانوان با هزينه 
شخصي خود راهي رقابت هاي كسب سهميه آذربايجان مي شود. اين 
مسابقات از هفتم خرداد ماه آغاز مي شود. البته فدراسيون دووميداني 
پيش بيني كرده كه طوسي در رقابت هاي گزينشي قزاقستان شركت 
كند تا بتواند سهميه المپيك را به دست آورد. رقابت هاي قزاقستان 
موسوم به جام كازانف طي روزهاي پنجم و ششم تير ماه برگزار مي شود 

و آخرين فرصت طوسي براي گرفتن سهميه المپيك است.

توصيه هاي پيشكسوت كشتي به بنا
محمدرضا نوايي، پيشکس��وت كش��تي از محمد بنا خواس��ت كه 
مشکلاتش را فقط با رئيس فدراسيون در ميان بگذارد: »بنا همان مربي 
است كه چهار سال پيش توانست سه مدال طلاي باارزش در المپيك 
بگيرد و به همين دليل مردم علاقه فراواني به او دارند. او اگر مشکلي از 
نظر كمبود امکانات دارد، بهتر است اين مشکلات را با شخص رئيس 
فدراسيون در ميان بگذارد، چراكه اينگونه مسائل در آستانه مسابقات 

بزرگ از لحاظ روحي و رواني به ملي پوشان ضربه مي زند.«

تكواندو شانس بالايي براي مدال المپيك دارد
ه��ادي س��اعي، پرافتخارترين ورزش��کار ايران��ي در المپيك و 
تکواندوكار طلايي كشورمان در المپيك هاي 2008 پکن و 2004 
آتن با اشاره به وضعيت خوب ملي پوشان تکواندوگفت: »اعضاي 
تيم ملي روند خوبي را براي حضور موفقيت آميز در المپيك طي 
مي كنند و اميدوارم اين روند به كسب مدال هاي باارزش در ريو 
ختم شود. جايگاه تکواندوي ايران در دنيا به گونه اي است كه باعث 

شده شانس كسب مدال در هر چهار وزن براي ايران بالا برود.«

دنيا حيدري

پوران عباسي/ كارشناس بسکتبال

شهرداري تبريز فاتح تور آذربايجان شد
مرحله شش��م و پاياني تور بين المللي دوچرخه س��واري آذربايجان با 
قهرماني ركابزن خارجي تيم قزاقستان و ايستادن تيم شهرداري تبريز 
بر جايگاه نخست تور به پايان رسيد. در پايان اين رقابت ها تيم شهرداري 
تبريز در بخش امتيازات تيمي عنوان نخست تور را از آن خود كرد. صمد 
پورسيدي هم امروز با گذر از خط امتيازي ضمن حفظ عنوان بهترين 
ركابزن امتيازي عنوان برترين ركابزن آسيا را حفظ و پيراهن طلايي، 

پيراهن امتيازي و پيراهن كوهستان را از آن خود كرد. 
-------------------------------------------------------------

نصرت خان سرمربي تيم ملي جودو شد
نصرت خان ولي اف به عنوان سرمربي تيم ملي جودوي ايران تا المپيك 
رويودوژانيرو انتخاب شد. نصرت خان در مسابقات آسيايي امسال كه 
در تاشکند برگزار ش��د مورد توجه مسئولان فدراس��يون جودو قرار 
گرفت و براي اطمينان از مديريت و ق��درت مربيگري وي، به صورت 
آزمايشي به ايران دعوت شد و همراه جودوكاران المپيکي كشورمان 
در دو تورنتمنت باكو و آلماتي حضور يافت. بنا به پيشنهاد او و تأييد 
فدراسيون جودو حامد ملك محمدي نيز به عنوان مربي و دستيار در 

كنار نصرت خان حضور پيدا مي كند. 
-------------------------------------------------------------

فقط دو نفر من را شناختند! 
در حالي كه فوتباليست هاي معمولي هم در كش��ورمان در بين مردم 
شناخته شده هستند، قهرمان كاراته جهان در حالي به تمرين استقلال 
رفت كه كمتر كسي او را شناخت تا مهجوريت قهرمانان رشته هاي ديگر 
بيشتر از قبل توي چشم بيايد. امير مهدي زاده درباره حضورش در تمرين 
استقلال گفت: »يك عکاس و يك خبرنگار كه در تمرين استقلال بودند 
من را شناختند. اميدوارم كه تيم استقلال درمسابقه اي كه پيش رو دارد 
موفق باشد و يك جام كسب كند. من استقلالي هستم و به همين دليل 
دوست داش��تم با توجه به همزماني تمرين اين تيم با برگزاري اردوي 

كاراته از نزديك تمرينات آنها را تماشا كنم.«

راه صعود به جام جهاني با تاج هموار تر شد
ماندني شدن كرش بعد از 67 ساعت جلسه با رئيس جديد فدراسيون فوتبال

جام جهاني كشتي فرنگي- شيراز
ديار حافظ و سعدي پيش  درآمد  المپيك

فريدون حسن
   كشتي

رقابت هاي جام جهاني كشتي فرنگي از امروز در شيراز آغاز مي شود. شاگردان محمد بنا در حالي از 
امروز مقابل رقباي خود روي تش��ك مي روند كه مي خواهند با جبران مقام سومي سال 2015 
براي پنجمين بار عنوان قهرماني اين مسابقات را از آن خود كنند. ايران تاكنون پنج بار ميزبان 
اين مسابقات بوده است و حالا ششمين ميزباني كش��ورمان فرصت بسيار مغتنمي است كه 

فرنگي كاران بتوانند عنوان قهرماني خود در س��ال هاي 2010، 2011، 2012 و 2014 
را تکرار كنند. مسابقات جام جهاني شيراز در دو گروه چهار تيمي برگزار مي شود كه 
در گروه A تيم هاي روسيه، بلاروس، آلمان و قزاقستان حضور دارند و تيم هاي ايران، 
آذربايجان، تركيه و اوكراين هم گروه B مس��ابقات را تش��کيل مي  دهند. آذربايجان 
قهرمان دوره قبل اين مسابقات كه در تهران موفق به كسب اين عنوان شد، در اين دوره 
از مسابقات هيچ كدام از نفرات شاخص خود را به همراه ندارد و با چهره هاي جوان و 
كم تجربه پا به ميدان شيراز مي گذارد. برخلاف آذربايجان، روسيه سه چهره شاخص 
خود از جمله رومن ولاسوف را در تركيب تيمش به همراه دارد. بنابراين ناگفته پيداست 
كه اصلي ترين رقيب شاگردان بنا در اين مسابقات تيم ملي كشتي فرنگي روسيه است. 
اما تيم ملي كشتي فرنگي كشورمان بنا به تشخيص محمد بنا، سرمربي تيم با تركيب 
اصلي به جز حميد سوريان مسابقات را آغاز مي كند. نزديك بودن مسابقات جام جهاني 

به تاريخ شروع رقابت هاي المپيك، سرمربي تيم ملي را بر آن داشت كه براي ارزيابي دقيق و درست 
نفرات اصلي خود رقابت هاي جام جهاني را فرصتي مناسب براي محك شاگردانش قلمداد كند. 
محمد بنا در اين مسابقات سامان عبدولي و امين مرداني را در 59 كيلوگرم، اميد نوروزي و مهدي 
زيدوند در 66 كيلوگرم، افشين بيابانگرد و عظيم گرمسيري در 71 كيلوگرم، سعيد عبدولي 
و پيام بويري در 75 كيلوگرم، رامين طاهري و يوس��ف قادريان در 80 كيلوگرم، 
حبيب اخلاقي و حسين نوري در 85 كيلوگرم، قاسم رضايي و مهدي علياري 
در 98 كيلوگرم و بشير باباجان زاده و بهنام مهدي زاده در 130 كيلوگرم را به 
شيراز برده تا بتواند شاگردانش را در فرصتي مناسب آماده حضور در آوردگاه 
بزرگ المپيك ريو كند. رقابت هاي جام جهاني كشتي فرنگي شيراز در حالي 
امروز و فردا برگزار مي شود كه مي تواند نگاه مسئولان ورزش كشور را متوجه 
رشته اول و مدال آور ايران در المپيك كند. نکته اي كه تاكنون عدم دقت در 
آن اعتراض هاي زيادي را در پي داشته تا جايي كه هفته گذشته محمد بنا را 
مجبور كرد در اظهارنظري تعجب برانگيز حرف از خداحافظي با تيم ملي بزند. 
به هر حال درخشش تيم ملي كشتي فرنگي در اين مسابقات مي تواند تا حدود 

زيادي شرايط را به سود محمد بنا و شاگردانش تغيير دهد.


